
VALTUUSTOALOITE 9.12.2019 

ILMASTOVASTUU LÄPILEIKKAAVAKSI JOKA TOIMIALALLA 

Turun kaupungissa kokoustetaan, liikutaan paikasta toiseen, ruokaillaan ja käytetään erilaisia 
materiaaleja paljon. Nämä asiat on mahdollista tehdä lukuisilla eri tavoilla, joista toiset ovat 
huomattavasti ilmastoystävällisempiä kuin toiset. Tällä hetkellä kaikki menettelytavat eivät ole 
linjassa kaupungin omien ilmastotavoitteiden kanssa, joten niitä on muutettava runsaasti. 

Tehdään selvitys yhteistyössä ympäristökeskus Va Ionian kanssa siitä, millä tolalla asiat ovat nyt ja 
miten niitä voidaan parantaa. Jokainen toimiala sekä hallinto seuraa ja raportoi 
menetteleytavoistaan vuosittain. 

Otetaan tarkastelun kohteeksi seuraavat kohdat: 

-Liikkuminen 

- Ruokailu ja tarjoilut 

-Materiaalien käyttö 

Henkilökunnan ja luottamushenkilöiden matkustamisessa on suosittava joukkoliikennettä ja niistä 
ekologisimpia vaihtoehtoja. Lentoliikenteen käyttö on vähennettävä minimiin. On myös mietittävä, 
mitkä ulkomaanmatkat ylipäätään ovat välttämättömiä viranhaltijoille ja luottamustoimien 
edustajille. Silloin, kun on pakko lentää, on lennettävä mahdollisimman vähin välilaskuin, sillä nousu 
ja lasku tuottavat lentämisen suurimmat päästöt. 

Kokous-, seminaari- ja henkilöstöruokailuissa on alettava suosimaan lähiruokaa sekä luomua. 
Kasvisruoan osuutta on kasvatettava merkittävästi, ja tietty määrä kokouksista vuodessa on 
tarjottava pelkkää kasvisruokaa. 

Paperin kulutus on pyrittävä minimoimaan, sähkön kulutusta vähennetään ja viherretään, 
materiaaleissa ja välineissä suositaan, uudismateriaaleja ja muita ympäristöystävällisiä vaihtoehtoja. 

Kaupungin oman toiminnan on oltava linjassa sen omien strategisten tavoitteiden kanssa, ja sen on 
myös näytettävä esimerkkiä vastuullisena ilmastotoimijana. 
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